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Jiří Drahoš se stal novým šéfem Akademie věd

 16.12.2008, 19:00, pořad: Události

Roman PISTORIUS, moderátor
--------------------
Akademie věd zvolila nového předsedu. Povede ji fyzikální chemik a dosavadní druhý muž hierarchie Jiří Drahoš, který
porazil lékařku Evu Sykovou. Stávající šéf, profesor Václav Pačes už nekandidoval.

Pavla SEDLISKÁ, redaktorka
--------------------
V čele Akademie věd bude porevolučním pátým šéfem, a s dost silným mandátem. Fyzikální chemik Jiří Drahoš
přesvědčil na plné čáře. Získal sto osmdesát osm hlasů z dvě stě třiceti. Zkušený, racionální, s chladným přístupem k
věci, tak o něm mluví kolegové. A jeho priority?

Jiří DRAHOŠ, nově zvolený předseda AV ČR
--------------------
Je to kvalita výzkumu na ústavech Akademie věd, dále strategická spolupráce s vysokými školami. A konečně podpora
kvalitních mladých vědeckých pracovníků.

Pavla SEDLISKÁ, redaktorka
--------------------
Současný předseda molekulární genetik Václav Pačes předává svému kolegovi žezlo rád. Vysoká funkce ho vyhnala
z laboratoří, kam teď znovu spěchá k nedokončeným projektům.

Václav PAČES, současný předseda AV ČR
--------------------
Já se velice těším na to, že se zase vrátím k takovému tomu běžnému životu vědeckého pracovníka.

Pavla SEDLISKÁ, redaktorka
--------------------
Poděkovat za čtyři roky v křesle šéfa Akademie přišel profesoru Pačesovi i sám prezident a chválil, hlavně za zprávu
Pačesovy komise u budoucnosti energetiky a zároveň vědce vyzval, aby do debaty o globálním oteplování, jak řekl,
vrátili rozum.

Václav KLAUS, prezident České republiky
--------------------
Já mám strašně špatný pocit, když absentuje hlas vědců, takže prostě potom o to zesiluje hlas někoho jiného, kdo ty
základy toho vědního přístupu nemá.

Pavla SEDLISKÁ, redaktorka
--------------------
Akademie věd, historická pokračovatelka královské české společnosti nauk, je nejvýraznějším hráčem na poli české
vědy. Má čtyřiapadesát vědeckých pracovišť, přes tři a půl tisíce badatelů a stabilní rozpočet pět a půl miliardy korun.

Václav PAČES, současný předseda AV ČR
--------------------
Hlavní problém není ani tak nedostatek veřejných prostředků, ale hlavně těch soukromých prostředků, a to je velice
špatné, protože Česká republika měla výtečnou tradici před válkou v tomto.

Pavla SEDLISKÁ, redaktorka
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--------------------
Nového předsedu vzešlého z toho sněmu ještě musí schválit vláda a jmenovat prezident. Pokud vše půjde hladce, měl
by se profesor Jiří Drahoš ujmout funkce 24. března. Pavla Sedliská, Česká televize.


